

**GENDER AND WATER TRAVELING EXHIBIT. Water, Women, Men and Children: Different Users, Different Demands**  
**EXPOSITION ITINERANTE GENRE ET EAU. Eau, Femmes, hommes et enfants: Utilisateurs Différents, Exigences Différentes**

Each year 2.2 million people worldwide die from preventable diseases because of lack of access to clean water and inadequate sanitation. Approximately 300 million people in Africa lack access to safe water and about 313 million people do not have access to adequate sanitation. In a report by world health organization (WHO) in 2005, almost 50 % of Africans suffer from one of six major water-related diseases. Because women and children, especially the girl-child, are primary collectors of water and responsible for washing, they are most susceptible to water-borne diseases such as cholera, typhoid, diarrhea, malaria, bilharzias, etc. Gender-sensitive water and sanitation policies in Africa are therefore essential to safeguard the health and well-being of the population, particularly women and children.

2,2 millions de personnes meurent chaque année dans le monde par suite de maladies dues au manque d'accès à l'eau potable et à l'assainissement convenable. En Afrique, approximativement 300 millions de personnes n'ont pas accès à l'eau potable et près de 313 millions de personnes n'ont pas accès à l'assainissement convenable. En 2005, l'Organisation Mondiale de la Santé a rapporté que près de 50% des africains souffrent d'une des six maladies majeures liées à l'eau. Puisque les femmes et les enfants, particulièrement les petites filles sont les principales personnes qui puisent de l'eau et responsable de la lessive, sont plus exposés aux eaux infestées de vecteurs des maladies hydriques telles que le choléra, la typhoïde, la diarrhée, la malaria, les bilharzioses, etc. Les politiques de l'eau et d'assainissement sensible au Genre en Afrique sont par ailleurs essentielles pour sauvegarder la sante et le bien-être de la population.



**Tuken Hills, Kabarnet, KENYA. Women washing and drying crocheted handicrafts along the road, making use of the available infrastructure meant for traffic**  
**Tuken Hills, Kabarnet, KENYA. Les femmes lavent et séchent les bonneteries artisanales en faisant usage des équipements du réseau routier.**



**Nyendo, UGANDA. Burning of solid waste at the dumpsite**  
**Nyendo, UGANDA. Brûlage de déchets solides à la décharge sauvage.**

**A slab for doing laundry, making the washing of clothes a less arduous task**  
**Une dalle pour amoindrir les taches de lessive et de lavage.**



**Lake Baringo, KENYA. Women and children come from far to do their laundry and fetch the brownish water**  
**Lake Baringo, KENYA. Des femmes et des enfants viennent de loin pour y faire la lessive et chercher de l'eau brunâtre.**

**A woman proudly showing her toilet that is clean and can be locked as well**  
**Une femme montrant fièrement sa toilette propre et peut être verrouillée.**



Image courtesy of WEDC  
 ©Brian Skinner



Image courtesy of WEDC  
 ©Peter Harvey



**Kibera, KENYA**  
**Kibera, KENYA**



Joke Muylwijk/GWA

**NIGERIA**  
**NIGERIA**

**Gender, Hygiene and Sanitation**  
**Genre, Hygiène et Assainissement**



**GWA** GENDER AND WATER ALLIANCE

